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Com tots els tercers trimestres, aquest no ha estat una excepció. Ple

de cites i activitats importants. Vam acabar el trimestre passat al

màxim, amb la 3a edició de La Milla de la Mina i, en tornar de

Setmana Santa, ha estat un no parar. Iniciatives diverses que no

podem menystenir, ja que intentem sempre vincular-nos al barri i a les

seves inquietuds.

La celebració de Sant Jordi, la participació en la 1a edició de l'acte

'Xerrem sense vergonya', en la Setmana Cultural del barri i en

l'Energy Days de la UPC; els murals i la pintura del pati de l'Escola, el

Servei Comunitari de l'alumnat de 4t d'ESO en diverses entitats del

barri, la nostra mentoria interna... Són alguns dels exemples

d'aquesta activitat.

Massa coses? la veritat és que hem d'estar amatents a les diverses

propostes que sorgeixen, sobretot a aquelles que ens vinculen al

barri i al seu teixit (i neguit) educatiu i social. La nostra intenció és

aquesta: com a garants de la igualtat d'oportunitats, de l’equitat i la

inclusió, seguir sent una part important de la Mina. Que tingueu un

bon estiu.
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R e a l i t z a c i ó  d e  l a  c o n t r a p o r t a d a :  a  p a r t i r  d ' u n a  f o t o  d e l  m u r a l  q u e  l ' a r t i s t a
S a n d r a  B e t a n c o u r  v a  f e r  a  l ' E s c o l a

L ’ I n s t i t u t  E s c o l a  L a  M i n a  n o  e s  f a  r e s p o n s a b l e  d e  l e s  o p i n i o n s  e x p r e s s a d e s  e n
a q u e s t a  r e v i s t a .
 



ENTRE D'ALTRES CONTINGUTS...

A finals de març es va celebrar la tercera edició d'una
cursa que prestigia el Centre i el barri. 

La Lorena, amb els seus murals als dos edificis del
Centre, ja és una més del nostre projecte educatiu.

Us expliquem les activitats que es van fer, tant a l'Escola
com a l'Institut, per a celebrar la festa de les lletres.

Una jornada per a fer visible la llengua catalana al
nostre territori.

SORTIDA A LA NEU

LORENA ELOIZAGA

SANT JORDI 2023

XERREM SENSE VERGONYA

03

LA MILLA DE LA MINA

L'alumnat de 3r A de l'ESO va anar a la Cerdanya abans
d'acabar el segon trimestre a passar un dia a la neu.

ESPAIS MATEMÀTICS

L'alumnat de cicle mitjà treballa les matemàtiques tots els
divendres de manera lúdica.

L'ASSETJAMENT ESCOLAR

El 2 de maig, Dia Internacional contra l’Assetjament Escolar,
es van fer al cicle inicial una sèrie d’activitats.

EL SERVEI COMUNITARI

Fent un servei a la comunitat, l'alumnat de 4t d'ESO
aprofita per a conèixer els diversos recursos del barri.

MONICA DAS NEVES

Hem volgut agrair la col·laboració constant d'aquesta
fotògrafa amb el nostre Centre. Vegeu-ne les seves fotos.

UNA GRAN SATISFACCIÓ

El mes d'octubre de l'any 2018, començàrem l'aventura
de fer un equip de futbol sala a l'Escola...

ENTREVISTA AL XAVIER IGLESIAS

Allò que no sabíeu (ni sospitàveu) del Xavi, el nostre
professor de música.



LA MILLA DE LA MINA
LA TERCERA EDICIÓ DE LA MILLA DE LA

MINA, CELEBRADA EL DIJOUS 30 DE MARÇ,
VA SER, UN COP MÉS, UN ÈXIT. AMB MÉS

DE SET-CENTS PARTICIPANTS
INSCRITS/ES, A MÉS DE SER EL COLOFÓ AL
PROJECTE EDUCATIU DE VIDA SALUDABLE
QUE ESTÀ REALITZANT L’ALUMNAT DE 2N

D’ESO, VA REPRESENTAR UN MOTIU
D’ORGULL I DE PRESTIGI DEL BARRI DE LA
MINA, REPRESENTAT PER CENTENARS DE
PARTICIPANTS PROVINENTS DE DIVERSES

ENTITATS I CENTRES EDUCATIUS DEL
MUNICIPI.  



Sortida a la neu
 

El dia 14 de març, el grup de 3r A d'ESO vam anar amb la nostra tutora, l'Emma Sánchez, i la professora Eli Samà,
a l'estació d'esquí de la Masella per a estar en contacte amb la neu. Vam aprofitar també per a visitar dos
pobles de la Cerdanya. Vam visitar Das, a l'anada, i Urús, a la tornada. Durant el viatge, l'Eli ens anava donant
informació sobre què veuríem (els rius, les muntanyes, els pobles... En arribar, una guerra de boles de neu
improvisada i a dinar. Després, l'Emma i l'Eli ens van convidar a xocolata calenta i a galetes. L'Emma, a més, va
portar jocs de cartes amb què ens entreteníem al restaurant. Vam intentar fer un ninot de neu, sense èxit. Va ser
un dia que no feia gaire fred, tot i que es va aixecar una mica de vent quan ja marxàvem. Gràcies per aquesta
sortida tan diferent.

Cindy Esmeraldas, Tatiana Carrillo i Malena Clavería
(3r A d'ESO)



Per tal de donar significat a aquests murals,
cada curs fem una activitat en què la
Lorena ens explica qui és i com treballa.
Ara ja sabem que s'inspira en els colors de
les fruites i vegetació del seu país d'origen.
En l'activitat del dia 27, després de les
presentacions, vam poder gaudir d'una
estona de taller de pintura. L'alumnat va
aprendre a fer barreges i degradats. Entre
tots i totes vam realitzar un mural
coŀlaboratiu que vam penjar al hall de
l'Institut.  

El passat 27 de març, l'alumnat de 3r d'ESO
va rebre l'artista Lorena Eloizaga. Ella és
originària de Colòmbia, però viu a la Mina
des de fa uns anys. Alguns alumnes
coneixien el nom de l'artista, i d'altres no,
però tots coneixien la seva obra, ja que al
nostre Centre tenim diversos murals que
donen color als patis de l'Escola i de
l'Institut. 

Lorena Eloizaga

Visca l'art
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Tant a l'Escola com a l'Institut hem celebrat Sant Jordi. A l'Escola, es va donar el cas que tots els primers premis literaris els
van guanyar nenes. I, com ja és tradició, es va representar la llegenda de sant Jordi per als més petits. A més dels concursos
literaris, a l'Institut es va fer el tradicional Picalletres, que va guanyar el grup de 4t A d'ESO. Cal dir que el grup de 6è de
primària va arribar a les semifinals del concurs. En teniu més informació a cada pestanya.

CELEBREM SANT JORDI

TINC 6 ANYS. TINC UN LLIBRE.

EL CONCURS LITERARI

EL PICALLETRES
Durant la setmana dels Jocs Florals hem
tingut una visita especial, la Sílvia de la
llibreria Saltamartí de Badalona. La
veritat és que no és la primera vegada
que la llibreria Saltamartí coŀlabora amb
l'Escola, des de fa dos anys ens ajuda a
dur a terme la campanya de Tinc 6 anys,
Tinc un llibre, apropant els llibres a
l'alumnat de primer perquè triessin el
que més els agradava.

Els/les guanyadors/es del certamen
literari a l'ESO van ser Rebeca Vargas,
de 2n A, Daniel Martínez, de 2n B,
Yolanda Jiménez, de 4t A, i Malena
Clavería  de 3r A.
I de l'Escola, totes les guanyadores,
nenes: Jénifer Muñoz (1r B), Carmen
Borja (2n B), Juana Silva (3r A), Julia
Amaya (4t B), Yamilei Heredia (5è) i
Sheila Heredia i Dámaris Cortés (6è A).
Felicitats a tots/es. 

Un curs més, es va celebrar a l'Institut el
tradicional concurs Picalletres, amb la
participació dels grups de l'ESO i una
selecció de l'alumnat de 6è de primària,
que, per primer cop, va arribar a
semifinals. Els guanyadors del certamen
d'enguany van ser els alumnes de 4t A
Nikita Borodin, Alicia Gutiérrez, Santiago
Geldres i José Heredia.

Si no llegiu, noSi no llegiu, noSi no llegiu, no
passa res. Sipassa res. Sipassa res. Si
llegiu, passenllegiu, passenllegiu, passen
mooooooltesmooooooltesmooooooltes

coses!coses!coses!



Xerrem
sense

vergonya

Coincidint amb la
festivitat de Sant
Jordi, el dilluns 24
d'abril es va fer al

Poliesportiu
Ricard l'acte

Xerrem sense
vergonya, una

jornada per a fer
visible la llengua

catalana al nostre
territori.

Des del CRP dels Serveis Educatius de
Sant Adrià, en el si de les reunions de
coordinació primària-secundària, les
caps d'estudis i coordinadores
pedagògiques dels centres educatius
públics del municipi van sumar
esforços per a fer realitat l'acte Xerrem
sense vergonya.
L’acte reunia tot l'alumnat de 6è de
primària i 1r d'ESO del municipi (uns/es
300 alumnes), en una gimcana amb
diverses proves i reptes relacionats 

amb la llengua catalana. L'alumnat es
va repartir en equips heterogenis, i
mestres i professors/es de cada centre
s'encarregaven de les proves. 
Era la primera vegada que
s'organitzava un acte així i la veritat és
que tot va sortir força bé. 
La Coraima Kaouachi i l'Andrés Cortés
(alumnes de 1r B d'ESO de l'Institut
Escola La Mina) van ser els nostres dos
representants a l'equip guanyador. 



SORTIDA A
LA

BARCELONA
ROMANA

El dijous 28 d’abril, els grups de 1r d’ESO
vam anar al Barri Gòtic de Barcelona, a
visitar l'antiga ciutat romana.

Per anar-hi vam agafar el metro, la línia 4, i
vam parar a l'estació Jaume I. Just sortir de
l’estació ens vam trobar la plaça de l'Àngel,
i vam caminar fins a poder veure una de les
torres romanes de la ciutat.

El professor Víctor Aguilar ens va explicar
que aquesta torre tenia les funcions de
vigilància i protecció. Una part de la sortida
que ens va impactar molt va ser la visita al
temple d’August, on vam poder observar
unes columnes romanes molt ben
conservades.

L'excursió va finalitzar amb la visita al
Museu d'Història de Barcelona, el Muhba.
Allà vam fer un recorregut per la Barcelona
romana observant-ne la història, les ruïnes i
els seus mosaics.
                                         
                                          Alumnes de 1r B d'ESO



DIA MUNDIAL CONTRA
L'ASSETJAMENT ESCOLAR 

Viure i conviure a l’escola d’una manera positiva i
empàtica facilita i afecta directament el nivell i la
qualitat del procés d’ensenyament i aprenentatge.
Aprofitant que el 2 de maig era el Dia
Internacional contra l’Assetjament Escolar, des del
cicle inicial hem fet una sèrie d’activitats per a
poder tractar aquest concepte i han tingut com a
resultat final la creació dels missatges que podeu
trobar als lavabos del cicle. L'activitat internivell
del 'role-playing' i la seva reflexió posterior han
estat les maneres de presentar els diferents tipus
de bullying o discriminació: físic, verbal,
cibernètic, per sexe o ètnia... Posteriorment, s'han
complementat amb activitats diverses, com la
lectura d'un conte sobre la diversitat o el visionat
d'un curtmetratge que parla de la història d'un
eriçó que arriba nou a l'Escola i vol tenir amics i
amigues. 

SANDRA RAMÍREZ



EL SERVEI
COMUNITARI 

L'alumnat de 4t d'ESO ha fet
aquest mes de maig el Servei
Comunitari en diverses entitats
del barri, una bona manera de
conèixer el seu entorn i tot els
recursos de què disposa. Gràcies
a totes aquestes entitats pel seu
suport.
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L a  f o t ò g r a f a  M o n i c a  d a s
N e v e s  j a  f a  u n s  q u a n t s
c u r s o s  q u e  c o ŀ l a b o r a  a m b
l ' I n s t i t u t  E s c o l a  L a  M i n a ,
e n  p r o j e c t e s  d i v e r s o s .
A q u í  t e n i u  a l g u n  e x e m p l e
d e  l ' a r t  d e  l a  s e v a
c à m e r a ,  u n e s  f o t o s  a m b
q u è  v o l e m  a g r a i r  l a  s e v a
p r e d i s p o s i c i ó  c o n s t a n t
a m b  e l  C e n t r e .



Et pot passar a tu

Game Over
El 12 d'abril, l'alumnat de 4t d'ESO va tenir una
visita ben especial. La Judith Valls, víctima d'un
accident de trànsit, va venir a donar-nos el seu
testimoni, dins del programa Game Over, una
activitat organitzada pel Departament
d'Educació Física, molt necessària en aquestes
edats.
L'alumnat en va quedar molt impactat. Abans
de Setmana Santa ja havien preparat amb
molta il·lusió les preguntes i tenien moltes
ganes de sentir-la. La Judith va demostrar ser
una gran lluitadora i ens va donar tota una
lliçó. Llegiu el retorn que a l'endemà ens va fer
de l'activitat.

Ahir vaig viure la xerrada a l’IE La Mina, sentint, contra tot pronòstic,
que hi havia atenció plena a l’aula! Molt difícil en aquests moments
en què les pantalles ens desconnecten de nosaltres mateix@s.
Habitualment, em trobo amb alumnes amb moltes dificultats
d’atenció/concentració.
Doncs ahir vaig veure mirades de joves connectats amb ell@s
mateix@s que els possibilitava estar presents escoltant la meva
història de vida, els meus coneixements en psico-neurologia i la
gestió de la meva vivència traumàtica.
Considero que aquest “saber estar” de l'alumnat té a veure amb un
bon treball psicopedagògic de l’equip d’educador@s responsables de
l’acompanyament en el seu procés de creixement i d’aprenentatge.
Per tant, agraïda al treball previ fet amb l'alumnat en forma
d’elaboració de preguntes. Van esdevenir un impuls per a
desenvolupar el meu relat i per a mastegar entre tot@s tot allò que
els vaig explicar!
Des del meu punt de vista, l’èxit de l’activitat d’ahir va ser
conseqüència del treball fet entre tot@s! Així doncs, ens en felicitem! 



Ja han passat més de cinc anys des que, al mes d'octubre de l'any 2018, amb els alumnes de tercer de primària,
començàrem l'aventura de fer un equip de futbol sala a l'Escola. Ningú pensava durant els primers mesos que
aquesta aventura duraria tant de temps i que al final d'aquest camí les satisfaccions que hem viscut serien immenses.



Durant aquest temps (a excepció dels mesos de la pandèmia), hem pogut viure nombrosos
moments junts, moltes vivències, viatges, partits, berenars, partits al Camp Nou... Moments que en
una aula no es poden viure igual i en què realment hem pogut fer un vincle que mai oblidarem.
L'essència d'aquest equip sempre ha estat el fet de generar bon rotllo, companyerisme, respecte
amb nosaltres mateixos, amb els rivals i àrbitres. Així com passar-ho molt bé, gaudir de cada
moment que hem estat junts. I ha sigut una eina molt important per acostar l'alumnat al centre
educatiu, ja que la norma principal ha estat que s'ha de venir cada dia a l'Escola per a poder jugar.
Gràcies a Diego, Frasquito, Felipe, Paco, Caleb, Luis, Andrés, José M, Levi, Quintana, i d’altres
jugadors que han passat de manera més puntual, per totes aquestes vivències: ha estat un plaer.
Així que sols ens queda donar les gràcies a totes les persones que ens han donat suport durant
aquests anys, i sobretot a l'Institut Escola. Hem portat el nostre nom amb orgull i amb un gran
respecte allà on hem jugat i estic segur que el barri de la Mina ha quedat en bon lloc.

                                                                                                                                    Genaro Llagaria
 



IDEES DE CONCURS
DE NEGOCIS

ROCÍO AMADOR BERJANO, GUANYADORA 
DEL 3R PREMI EN LA CATEGORIA D'INNOVACIÓ

El divendres 12 de maig va tenir lloc l'acte de
lliurament de premis del Concurs d'Idees de Negoci,
organitzat per Promoció Econòmica de l'Ajuntament
de Sant Adrià de Besòs. En aquesta edició va participar
l'alumnat de 4t A d'ESO i el de 1r dels cicles formatius
del Centre. Una de les guanyadores va ser la nostra
alumna Rocío Amador, de 1r del CFGM d' Activitats
Comercials. Aquestes són les seves impressions...

Em vaig sentir més que res sorpresa, perquè no
pensava que anés a guanyar res. No m'ho vaig creure,
em va costar bastant reaccionar. Però em vaig sentir
molt orgullosa, de mi i del meu treball. Estic molt
contenta per haver quedat en tercera posició.  Per a mi
significa molt, ja que pensava que a ningú li agradaria
el meu treball. Va ser una molt bona experiència.



Aquest mes de
maig hem acabat

el projecte d'Espais
Matemàtics per a
tot l'alumnat de

cicle mitjà. Tots els
divendres s'han
treballat durant

dues hores de
matemàtiques de

manera lúdica.
 

ESPAIS MATEMÀTICS
 Per Raquel Martín

El passadís de cicle mitjà ha estat ple de propostes lligades amb les temàtiques
(càlcul, descomposició, compra i venda amb diners, multiplicacions, simetria,
etc). Els/les alumnes escullen una proposta per  poder treballar una temàtica en
concret. Totes poden ser realitzades independentment de l'edat i ritme
d'aprenentatge, ja que els espais són adaptables al nivell d'aprenentatge de
l'alumne/a. No poden repetir un espai fins que no els hagin treballat tots. 
En finalitzar cada espai, els/les alumnes han omplert la llibreta de treball tenint
en compte una sèrie d'ítems a complir: títol de l'espai, data, feina realitzada i
una valoració d'aquesta feina.

Alguns d'aquests racons realitzats durant al llarg d'aquests cinc mesos han
sigut els següents: Simetria, Al pot (multiplicació, sumes i restes), La Botigueta
de la Mina (euros i cèntims), bitlles, Creuar el riu, Creator, Tangram, Les hores,
Els cadenats i El repte de l’ampolla.

De cara a l'any vinent es proposen nous espais per poder treballar altres
conceptes matemàtics ja que el seu funcionament ha sigut positiu. S'ha pogut
barrejar l'alumnat de tot el cicle, han estat motivats, participatius i el treball
col·laboratiu ha estat present en tot moment. Molts han repetit aquells espais
que més els agradava, tot interioritzant la mecànica treballada i mantenint un
bon clima d'aula. Així que el grup ho ha gaudit molt, alhora que ha après i ha
reforçat les seves habilitats matemàtiques. 



Art i emocions

Mural de les emocions
El 5 de maig, l'artista Víctor
Escalante va fer un  treball

previ amb l'alumnat de 4t A i
AO sobre les emocions.

L'alumnat dibuixava lliurement
a partir de les sensacions
proposades pel formador
(dibuixaven l'alegria, la

tristesa, ho feien amb els ulls
tancats...). Finalment,
l'alumnat, mitjançant

l'elaboració d'un  grafit, va
deixar la seva empremta al mur

del pati de l'Institut, ja que la
majoria es gradua en l'ESO i és

possible que ja no hi torni.



Quina
meravella!

L'església ocupa com dos camps de futbol i està feta
amb pedra, en un principi portada de la muntanya de
Montjuïc, i actualment de diferents llocs del món: Galícia,
França, Anglaterra, etc. 

Ens sentim realment orgullosos de poder disposar
d'aquesta icona de l'art relacionada amb l'arquitectura i la
cultura de la nostra terra, que seguirà escrivint la història
d'un somni que va començar fa dos segles i que encara
es projecta en el futur. 

VISITA A LA SAGRADA
FAMÍLIA

Text de Raquel Martín

Un dia molt especial i bonic
L'alumnat de tercer, quart i cinquè de primària ha visitat el temple de la Sagrada Família.
Hem tingut la oportunitat de realitzar una visita guiada per l'interior del temple on hem
descobert curiositats de les façanes, elements de la natura i la història de Jesús. Hem
descobert també que el temple es troba al mig de Barcelona i que hi ha la mateixa distància
fins al mar que fins a la muntanya. 
La Sagrada Família porta 136 anys en construcció, ja que van començar-la el 1882 i,
gràcies al seu autor, Antoni Gaudí, aquest està inclòs a la llista de Patrimoni de la
Humanitat de la Unesco. Actualment ho estem estudiant a la classe i aprofundint més
sobre el tema i és que es pretén que quan faci 100 anys de la mort de Gaudí, al 2026, els
experts volen finalitzar la seva gran obra mestra. És l'únic edifici religiós del món encara en
construcció i el més alt de tot el planeta, amb 172 metres i mig d'alçada una vegada estigui
acabat. Es pretén que no superi l'alçada de la muntanya de Montjuïc.



EXCURSIÓ AL RESTAURANT

EXCURSIÓ BUS TURÍSTIC

Amb les seves mestres, la Paula Cerrato i la Maria Gresa, el nostre
alumnat de l'Aula d'Acollida aprofita per a conèixer el seu entorn

més proper. Ells/es mateixos/es ens ho conten. 

Sortides de l'Aula d'Acollida

Els alumnes d'Aula d'Acollida de l’ESO i
de primària vam anar d'excursió a
Badalona amb tren, vam veure la platja i
vam ficar els peus a l'aigua. Vam gaudir
moltíssim. Vam jugar a diferents esports
(voleibol, futbol). Després vam anar a un
restaurant de menjar típic de l'Índia i
vam tastar els seus plats. El que més ens
va agradar va ser el Gulab jamun.

Els alumnes d'Aula d'Acollida de l'ESO
vam anar a una excursió amb els
alumnes de sisè i mestres de primària.
Vam agafar un bus turístic i vam
conèixer diferents llocs de Barcelona.
El lloc que ens va agradar més va ser la
porta del Poble Espanyol perquè és
molt gran i bonica,  sembla un castell.



El salt té uns beneficis dels
quals no som conscients. 

 Elimines calories, reactives el
metabolisme, descarregues
adrenalina, desenvolupes la

coordinació i l'equilibri,
desenvolupes la tonificació

muscular i millores la
circulació sanguínia i

l'oxigenació muscular. A més,  
és molt difícil lesionar-te, ja

que hi ha espai per poder
saltar cadascú al seu matalàs. 

 

Per Raquel
Martín

ENS CONVERTIM EN
“JUMPERS” PER UN DIA

L'alumnat de cicle mitjà visita per
primer cop el Salting de Sant Martí:

“The indoor Jumping Club”. Tota
una experiència, immersos en més

de 40 llits elàstics i una ambientació
única de llums i de música . 

 



Xavi Iglesias Carré

És a l'Institut Escola des del curs 2019-
2020. A més de la seva tasca com a
professor de la matèria, ha encapçalat
com a docent projectes com el Beat
School o el tradicional concurs de
nadales. Però l'alumnat de 1r A i 1r B en
vol saber més coses...

VOLEM SABER...
Xavi, ens ha dit un ocellet que, abans de ser
professor de música, eres fisioterapeuta. Com és
això? Conta’ns. 

No és que sigui fisioterapeuta. Només és que a la
carrera de música hi ha una matèria que es diu
Formació Corporal, i em va agradar això de tenir una
posició de cos correcta, perquè una bona posició és la
base en la tècnica a l’hora de tocar un instrument. A
sobre, les professores que impartien la matèria ens
ensenyaven a fer massatges i a detectar nusos. Ara
mateix, soc el massatgista oficial de la meva família. 

Quan et vas adonar que t'agradava la música?

Quan era petit, la meva mare em va dir si volia fer
música. Com que només feia música a l’escola i
m’agradava, li vaig dir que m’hi apuntés. Però va ser
als 13 anys que vaig decidir fer música de debò i
m’apassionava. Com que tenia nivell per accedir al
Conservatori, vaig fer les proves d’accés i vaig entrar-
hi. 

Per què creus que la música és important?

Com deia Friedrich Nietzsche, la vida sense la música
seria un error. Està sempre a la nostra vida, al lloc més
remot del món. A més, la música és un llenguatge que
transmet sentiments, també és una filosofia de vida,
ciència, i sobretot és art, que és el que ens fa feliços.
Quan faig un concert i després em ve gent a saludar
amb els ulls brillants, és una experiència molt
gratificant perquè sento que per un moment estic
fent-la feliç. 
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Entrevista al
Xavier Iglesias

Allò que no sabíeu 
(ni sospitàveu) del Xavi, el

nostre professor de música.



Quin ha estat el teu èxit més gran?

He tingut molts èxits, però no puc triar-ne cap. Tots són
importants, ja que és un reconeixement a una feina ben feta.
Un dels èxits va ser l’any 2014, que va ser guanyar un
concurs de composició convocat pel Conservatori de Girona.
També vaig obtindre el primer premi del Concurs Antoni
Besses d’Interpretació Pianística. Un altre èxit és tocar com a
solista un concert per a piano i orquestra. I aquest 14 de juny,
m’estrenaran una obra per a flauta, viola i arpa a Londres. 

Què canviaries si poguessis d’aquest Centre?

El que no canviaria és que es fan projectes de tota mena.
Això fa que l’alumnat tingui una visió àmplia de la vida. El que
no m’agrada és l’actitud d’alguns alumnes que no valoren els
esforços que fa el Centre perquè la seva educació puguin
desenvolupar-se adequadament. 

Si et pregunten què et sembla el barri i què et semblen els
nens d'aquest Centre, com ens descriuries?

És un barri desconegut per la gent de Barcelona, ja que
algunes notícies que surten als diaris no són bones per a la
seva imatge. 
Em sembla un barri amb moltes possibilitats, que d'aquí a uns
vint anys serà un dels barris més moderns de la zona. Jo
denominaria la Mina com un poble, perquè es coneix tothom.
Jo m’he sentit molt acollit per la seva gent, ja que quan
passejo pel barri molts dels alumnes em venen a saludar i
agrair-te el que fas a l’Institut, i això ho valoro molt. 

Com manegues un conflicte amb un/a alumne/a?

Depèn de l’alumne, és evident que cadascú és diferent i la
manera com afronto els conflictes és també diferent. No és el
mateix un conflicte amb un alumne que amb un altre amb qui
tens més confiança. Això no vol dir que tingui favoritismes.
També és important la informació que ens donen els tutors
de cada classe sobre el seu estat emocional, em guia molt a
l’hora de resoldre els conflictes i tenir una mica més de
paciència. 

Fas d’altres coses fora de l’Institut? Quines?

Doncs també treballo a l'Escola Municipal de Música de
Parets del Vallès; també m'agrada molt veure futbol, quedar
amb els amics que tinc, compondre, tocar el piano amb els
meus amics, treballar i estudiar. 

Si fossis un animal, quin series i per què?

Seria un ocellet molt bonic que es diu Agaporni. Són molt
afectuosos i molt inteŀligents. 

PER 
 NADIA

MARTÍNEZ
I PALOMA

AMAYA
(1R D'ESO)

Entrevista al
Xavier Iglesias

Allò que no sabíeu 
(ni sospitàveu) del Xavi, el

nostre professor de música.

Si no fossis professor de música, què t’agradaria ser?

Això és difícil de respondre perquè sempre he volgut ser
músic, però, si no hagués escollit la música, hauria tirat cap a
la branca d’informàtica perquè m’agraden els ordinadors.

Li has dedicat a algú una cançó?

Sí, moltes, la veritat. Per exemple, una de les primeres que
vaig compondre va ser dedicada a la meva exparella. Més
aviat, peces musicals. Les cançons són per ser cantades i
aquestes són per ser interpretades per instruments. Aquesta
peça es diu Imeon Waltz, un vals per a violí i piano que rep el
nom invertit de la noia. A més, tinc altres peces dedicades a
Frédéric Chopin, a la meva neboda, a una poetessa que em
va inspirar molt a l'hora de canviar la manera de compondre.

Quin era el teu somni quan eres petit? Es va complir?

El somni era ser músic professional, però quan era molt petit
era jugador del Barça de la primera plantilla. Però no vaig
arribar-hi, tot i que vaig jugar al Barça de futbol sala quan era
aleví i infantil. 

Quins són els teus reptes a la vida?

Un dels reptes més important és passar-m’ho bé tots el dies
de la meva vida. I també un dels meus reptes és apropar la
música a aquells que no tinguin recursos per escoltar música
ni fer-la.

Què et motiva per venir cada dia a treballar?

El professorat que tenim anima molt a venir a treballar. I
sobretot, quan els alumnes mostren gratitud, motiva a seguir
treballant en aquesta professió tan bonica.

Com et descrius a tu mateix?

Jo crec que tinc molt bon humor quan estic amb persones
que estimo, encara que a vegades puc ser una mica sec i
directe. També soc simpàtic, alegre, divertit; també molt
amable. 

Quina és la teva major debilitat?

Doncs els meus nervis. Encara que ho he treballat molt, ja
que tinc molt pànic escènic en sortir a un escenari. Sent
músic estàs molt exposat i tens molta responsabilitat, ja que
moltes vegades el públic ha pagat una entrada per veure’t
tocar. 



Que tingueu un bon estiu!


